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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 21. august 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 378:

Spørgsmål 378:

”Ministeren bedes oplyse, om det er rigtigt, at 161.000 ha. landbrugsjord udlægges til 
randzoner, som påstået af direktør i Bæredygtigt Landbrug Vagn Lundsteen i artiklen 
”Randzoner kan koste lodsejere en milliard” i Lolland-Falster Folketidende den 27. juli 
2012.”

Svar:

Nej, det er ikke korrekt, at 161.000 ha. landbrugsjord udlægges til randzoner. 
Randzoneloven vedrører 50.000 ha landbrugsjord samt 110.000 ha ikke-dyrkede 
naturarealer. Randzoneloven har således kun dyrkningsmæssig konsekvens for de ca. 
50.000 ha landbrugsarealer, der fra 1. september ikke må gødes og sprøjtes, men dog 
stadig kan udlægges med vedvarende græs.

Hertil kommer, at arealer, der er udlagt til randzone, også fremover vil kunne modtage 
enkeltbetalingsstøtte, såfremt de overholder reglerne herfor.

Endelig har regeringen som bekendt valgt at fastholde den tidligere regerings beslutning 
om at yde kompensation til landbruget inden for rammerne af landdistriktsprogrammet. 
En kompensation, der afspejler de samlede omkostninger for landbrugserhvervet ved 
udlæg af randzoner.  
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